
 

 

Z á p i s 

z 5. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Rajhradice, konaného dne 11.3.2015 

 

Zahájeno:  18.05 hod.                                                                                Ukončeno: 19.55 hod. 

 

Přítomni: Ing. J. Bednář, Mgr. I. Benadová, O. Burda, Mgr. M. Čermáková, Bc. Robert 

Hájek, J. Klaška, J. Knotek, Ing. M. Komenda, Ing. M. Kubeš, J. Lipták,          

Ing. F. Marcián, V. Mátl, L. Minaříková, L. Přichystal, Ing. J. Zemánek  

Omluveni:  

Hosté: M. Ustohalová, J. Homolová 

 

    

1. Technický bod 

Starosta obce zahájil 5. zasedání Zastupitelstva obce Rajhradice v 18,05 hodin a přivítal 

všechny přítomné. Konstatoval, že informace o konání zasedání byla zveřejněna na Úřední 

desce OÚ Rajhradice a to po dobu sedmi dní přede dnem konání dnešního zasedání a dále 

konstatoval, že je přítomno 11 členů zastupitelstva, zastupitelstvo je tedy usnášení schopné. 

 

Zapisovatelem byl jmenován Luboš Přichystal a Kateřina Sekaninová. 

Dále starosta obce seznámil zastupitele, že je pořizován zvukový záznam jednání, který slouží 

pro potřebu pořízení zápisu tohoto jednání. 

Starosta uvedl, že zápis z předchozího zasedání byl řádně ověřen a je vyložen k nahlédnutí 

v kanceláři starosty.  

Starosta vyzval zastupitele, aby podali návrhy na ověřovatele zápisu o průběhu 5. zasedání 

ZO. Navrženi byli: O. Burda a Ing. M. Komenda. 

 

V 18.02 se dostavil Ing. F. Marcián. 

 

Starosta vyzval zastupitele k hlasování. 

 

Usnesení č. 1 

ZO schvaluje za ověřovatele zápisu o průběhu 5. veřejné zasedání ZO Rajhradice pana        

O. Burdy a Ing. M. Komendu. 

Pro: 12 - Ing. J. Bednář, Mgr. I. Benadová, O. Burda, Bc. Robert Hájek, J. Klaška, J. Knotek, 

Ing. M. Komenda, Ing. M. Kubeš, J. Lipták, Ing. F. Marcián, L. Minaříková,         

L. Přichystal 

Proti: 0     

Zdržel se: 0 

 

Usnesení č.1 bylo přijato. 

 

Starosta obce přednesl návrh programu zasedání. 

Program:  

1. Technický bod 

2. Změna způsobu svozu a třídění komunálního odpadu v obci 

3. Různé 

4. Závěr 

 

 

 

 

 



Starosta obce přednesl upravený návrh zasedání: 

 

Upravený program: 

1. Technický bod 

2. Právní ochrana zastupitelstva 

3. Informace o podaných žádostech o dotace 

4. Pořízení geodetického zaměření polohopisu a výškopisu intravilánu obce 

5. Změna způsobu svozu a třídění komunálního odpadu v obci 

6. Různé 
7. Závěr 

 

 

Starosta vyzval zastupitele k hlasování.  

 

Usnesení č.2 
ZO schvaluje upravený program dnešního zasedání. 

Pro: 12 - Ing. J. Bednář, Mgr. I. Benadová, O. Burda, Bc. Robert Hájek, J. Klaška, J. Knotek, 

Ing. M. Komenda, Ing. M. Kubeš, J. Lipták, Ing. F. Marcián, L. Minaříková,         

L. Přichystal 

Proti: 0   

Zdržel se: 0  

 

Usnesení č.2 bylo přijato. 

 

 

2. Právní ochrana zastupitelstva 

Starosta seznámil ZO s možností uzavřít s firmou DAS „Pojistnou smlouvu o právní 

ochraně“, která by měla zajistit nejvyššímu orgánu v obci, zastupitelstvu, právní ochranu 

spojenou s výkonem funkce. Cena pojištění činní 16.250 Kč ročně, limit pojistné částky je do 

1mil.Kč pro každou událost.  

 

Starosta otevřel diskuzi. 

V 18.15h se dostavil Václav Mátl. 

V diskuzi zastupitelé vyjádřili souhlas s uzavřením Pojistné smlouvy o právní ochraně.  

 Starosta přislíbil, že do příštího zasedání zašle návrh smlouvy spolu s ostatními materiály.  

 

ZO bere na vědomí. 

 

 

3. Informace o podaných žádostech o dotace 
Starosta úvodem konstatoval, že dotaci na opravu kapličky se nepodařilo získat ani 

z Programu rozvoje venkova ani z fondu hejtmana JMK. Nezbyde obci nic jiného než, že se 

do opravy kapličky musíme pustit s penězi, které máme. Jedná se o 115tis.Kč ze sbírky a 

100tis.Kč z rozpočtu obce. Do konce roku 2015 provedeme částečnou opravu v rozsahu 

těchto finančních prostředků. 

Starosta předal slovo místostarostovi: 

Žádost o dotace jihomoravského kraje z programu rozvoje venkova, podprogram oblast 

sakrální stavby nemělo smysl podávat, protože bychom nedosáhli ani na minimální potřebný 

počet bodů. Podprogram sakrálních staveb je bodován dvěma body a za ostatní bodovaná 

kriteria bychom dostali pouze jeden bod.  

V oblasti školství a sportu jsme požádali o dotaci 182 000,- Kč na opravu šaten sportovního 

areálu.  

Z programu životní prostředí, podprogramu podpory v oblasti vodárenství jsme požádali o 

dotaci na prodloužení vodovodu v ulici Konopná ve výši 106 238,- Kč. 



Z programu Prevence a požární ochrana, podprogramu prevence kriminality jsme požádali o 

částku 56 000,- Kč na kamerový systém pro parkoviště MŠ a jeho okolí. Instalací kamer chce 

obec zamezit krádežím z automobilů rodičů, při odevzdávání svých dětí do školky.  

Ve čtvrtek se zúčastním školení k připravovaným dotačním titulům z fondů EU. Na základě 

informací o připravovaných dotačních titulech budeme schopni v předstihu připravit projekty 

k žádostem. Pokud budeme mít připraveny projekty do prvních kol žádostí, budeme mít větší 

šanci dotace získat. 

 

Starosta otevřel diskuzi. 

Ing. M. Komenda – se dotázal, proč je kaplička v majetku obce? Není lepší předat majetek 

církvi? 

Starosta – se dotázal paní Homolové, jestli by to bylo reálné? 

J. Homolová – uvedla, že pochybuje, že by to bylo v dnešní době reálné. Nikdo si nevezme 

kapličku v takovém stavu do svého majetku. 

Starosta – uvedl, že se zkusí jednat z církví. 

J. Klaška – jakým způsobem se vyskytla a kdo ji postavil? 

J. Homolová – byla postavena z vlastních prostředků od občanů. 

Starosta – financovala to i z části obec. 

Ing. F. Marcián – v případě, že bychom ji předali a církev nebude mít finanční prostředky, 

mám obavu, že stav kapličky bude ještě horší a my nebudeme mít možnost jej ovlivnit.  

 

ZO bere na vědomí. 

 

 

4. Pořízení geodetického zaměření polohopisu a výškopisu intravilánu obce 
Starosta konstatoval, že abychom mohli řešit odvodnění obce (Bajtlák, Svratecká, 

Opatovická) musíme mít k dispozici přesný podklad. Starosta navrhl, aby obec pořídila 

kompletní geodetické zaměření polohopisu a výškopisu celého intravilánu a vybrané části 

extravilánu obce. Na základě tohoto podkladu budeme moci lépe určovat rozsahy stavebních 

prací při různých investičních akcích (opravy chodníku, příkop, propustku apod.). 

Předpokládaná cena veškerých geodetických prací byla vyčíslena na částku 100.000,-Kč. Je to 

dlouhodobá investice. 

 

V 18.40 hodin se dostavila Mgr. M. Čermáková. 

 

Starosta otevřel diskuzi. 

J. Lipták – bude se zaměřovat i ulice Za Školou? Trativody u komunikace nefungují. 

Ing. F. Marcián – ulici Za Školou máme z větší části zaměřenou. V ulici se prodlužoval 

vodovodní řad.  

Starosta – je třeba měření doplnit o část ulice kolem školy. 

 

ZO bere vědomí. 

 

 

5. Změna způsobu svozu a třídění komunálního odpadu v obci 

Starosta seznámil zastupitele se záměrem změny způsobu svozu a třídění komunálního 

odpadu v obci Rajhradice. Změna přinese mnohem větší efektivitu třídění odpadu a snížení 

nákladu na jeho likvidaci. Součástí změny je také finanční motivace pro všechny občany, kteří 

se do systému zapojí. Starosta předal slovo Ing. M. Komendovi, aby podal podrobnější 

informace o zamyšlené změně. 

Ing. M. Komenda: 

Představení ISNO, což je inteligentní systém nakládání s odpady.  

Jde o pohodlné, výhodné a nevšední  třídění,  kdy každá domácnost, která se zapojí do tohoto 

způsobu třídění dostane  navíc popelnici na plast a papír. Bude tak přímo třídit doma.  Tento 



způsob nakládání s komunálními odpady umožní  stanovení  úlevy na místním poplatku pro ty 

domácnosti, co třídí až do výše 70% tohoto poplatku, tj. až 350 Kč.  Účelem je, aby každá 

domácnost vytřídila co nejvíc složek doma, a proto ubude komunálního odpadu, který se vozí 

na skládku. Tento systém sběru a třídění odpadů funguje na 24 obcích v okolí Mikulova. 

 Podle referencí od starostů některých obcí je s tímto systémem spokojenost.  Je třeba zvážit, 

zda zavést systém jen popelnicový, nebo to kombinovat s pytlovým sběrem. Pro čistotu a 

větší výtěžnost je lepší  popelnicový systém.  Problémem může být u některých domácností 

umístění 2 popelnic navíc. Kdo tu možnost mít nebude, bude nakládat s odpadem tak, jak to 

dělal doposud. Ale nebude mu náležet odměna za třídění.  Navrhuji přechod na tento systém 

od 1.1.2016. 

 

Starosta otevřel diskuzi. 

K tomuto bodu proběhla bouřlivá diskuze.  

Ing. M. Komenda – každý občan dostane svozový kalendář, kde budou vyznačeny termíny 

jednotlivých svozů.  

Starosta – vzhledem k způsobu výstavby RD navrhujeme kombinaci pytlového systému a 

popelnic. Kdo se nebude chtít zapojit nechá si klasické černé popelnice, ale bude platit plnou 

částku za odpad jako doposud bez nároku na slevu.  

Ing. F. Marcián – nebezpečím je, že se zapojí málo občanů. Když budeme třídit, obec za to 

dostane část peněz zpět. Zapojí-li se málo lidí, pro obec to bude dražší.  

Ing. M. Komenda – to si nemyslím. Ekonomika je založena na tom, že se sníží množství 

komunálního odpadu.  

J. Lipták – pojedou v pondělí a budou vyvážet všechny popelnice? Nefungovalo by to, kdyby 

každý den sváželi jinou popelnici.  

J. Homolová – pochybuji, že lidé si vezmou tři popelnice, kam je dají? 

Starosta – proto navrhujeme kombinaci pytlů s popelnicemi. V pátek máme domluvenou 

exkurzi v obcích Drnholec a Jevišovka, kde zjistíme další podrobnosti.  

 

V 19.40 hodin se dostavil Ing. J. Zemánek. 

 

ZO bere na vědomí. 

 

 

6. Různé 
Starosta uvedl, že s Mgr. I. Benadovou jsme dohodli konání koncertu cimbálové muziky 

Jožky Černého, který se bude konat 24.10.2015.  

23.5.2015 se bude konat turnaj ve stolním tenise. 

O. Burda – uvedl, že 15.1.2016 se bude konat Myslivecký ples. 

J. Lipták – v jaké fázi je žádost o dotaci na výstavbu nové školy? 

Starosta – žádost na výstavbu nové školy a žádost na rozšíření mš byly řádně podány, ale 

v první vlně jim nebylo vyhověno. Žádosti byly posunuty do druhého kola. Minulý týden ve 

čtvrtek se uskutečnila na Obecním úřadě v Rajhradicích schůzka se senátorem Ing. I. Bárkem 

za účelem získání více informací o podaných žádostech a pomoci při dalším jejich vyřizování.  

J. Homolová – budou se čistit struhy? U školy a u Liptáků? 

Starosta – struhy vyčistí naši obecní pracovníci, ulice budeme zametat zhruba za 14dní.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 



7.Závěr 

Na závěr poděkoval starosta zastupitelům za účast a schůzi ZO ve 19,55  hod. ukončil.  

 

 

Zapsal:  L. Přichystal 

  K. Sekaninová 

     

 

 

 

       Ověřil:  O. Burda, v.r. 

       

  L. Přichystal, v.r.       

  starosta obce         

  

 

         Ing.M. Komenda, v.r. 

          

                     


